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HÖGA KUSTEN KONSTHANTVERK
och GALLERI SIVERT KÄLLDÉN

• Smycken i silver med slipade stenar från Höga Kusten
• Bergarter och Mineraler från jordens alla hörn
• Massor av fina presenter vid alla tillfällen

Vi finns i Ullånger
Tel: 070-341 00 33 • Sundbrogatan 21, Ullånger
ÖPPETTIDER: Vardagar 10–18 • Lördagar 12–16

Välkommen!
www.bjornstugan.se

Mån–tor 11–19 • Fre 11–20
Lör 12–21 • Sön 12–19

Köket öppet tills alla fått mat!
Fullständiga rättigheter.

Varje fredag:
Genuina
Thairätter!
(utöver ordinarie meny)

ÖPPET
ALLA DAGAR 

Trysunda 
avg. Köpmanholmen

8.30 & 9.30
Tel. 0660-430 38

Nu med återväxtgaranti
Vi lanserar ett nytt, unikt erbjudande – återväxtgaranti!

Hör av dig till oss – så berättar vi mer om vårt nya 
erbjudande!

Vi kan skog och hjälper dig gärna!

www.holmen.com

Distrikt Bredbyn
Lage Tjärnström, 0660-754 88
Lisbeth Rantaniemi, 0613-102 48
Arne Lindblad, 0661-442 42

Distrikt Björna
Tomas Sjölund, 0662-105 31
John-Petter Karlsson, 0662-105 29

Under sommaren har pilot-
projektet ”Nedre Ånger-
manälven och Faxälven –
möjligheter för vandrings-
fisk” genomfört flera inven-
teringar för att undersöka
förutsättningarna för havs-
vandrande arter att vandra
sig uppströms och leka i de

två älvarna. Detta har gjorts 
i två olika etapper där den 
första innebar att kartlägga
torrfåror, så kallade 
”döfåror”.

Mikael Strömberg, pro-
jektledare, berättar att man
inventerat de förekommande
torrfårorna nedströms ett

flertal av kraftverken i Faxäl-
ven och Ångermanälven
under maj månad. 

– Vissa delar ser riktigt bra
ut och andra delar skulle det
behöva göras en del restaure-
ringsarbeten efter flottning-
ens inverkan, säger Ström-
berg. De fåror som kartlagts
var dem nedströms kraftver-
ken i Ramsele, Edsele, Forse,
Hjälta och Forsmo.

Fann fina lekbottnar
I veckan dök Erik Sjölander,
fiskekonsulent och dykare
från Timrå, och undersökte
älvarnas botten. 

I både Faxälven och Ånger-
manälven hittades flera

områden som kan fungera
som reproduktionsområden
för lax. Erik berättar att det
är överraskande att så pass
stora områden inte är helt
igenkletade av finsediment.
Dykinventeringen förändrar
den gängse bilden sedan
minst femtio år om att älven
uppströms Sollefteå kraft-
verk saknar förutsättningar
för laxreproduktion. Erik
förtydligar skillnaden i fisk-
arters krav på miljöer för sin
fortplantning.

– Laxungar är inte lika
känsliga för biotopers lämp-
lighet under sin första sim-
mande livstid, bara det är till-
räcklig vattenhastighet. Lax-

yngel klarar sig ganska bra
på samma områden där för-
äldrafiskar lagt sin rom,
medan öringsyngel gärna
vill ha lite grundare och ste-
nigare områden. Denna typ
av biotop har flottningen och
kraftverksbyggnad tagit bort
till större delen, men upp-
växtplatser för öring är möj-
liga att återskapa, berättar
Erik Sjölander.

Under september träffas
åter projektgruppen och
expertgruppen för att sam-
manställa sommarens inven-
tering och planerar hur de
ska gå vidare med arbetet 
i projektet.

KATARINA NORSTRÖM

Inventering av fiskeprojekt gav fina resultat

Dykaren och fiskekonsulenten Erik Sjölander undersökte älvarnas botten. Foto: KATARINA NORSTRÖM

LÄNET
En expertgrupp har under sommaren, med bland
annat hjälp av dykare, jobbat med att inventera
torrfåror och älvbottnar i Ångermanälven och
Faxälven för att kartlägga förutsättningarna för
havsvandrande fiskarter och laxreproduktion.
Projektledaren för pilotprojektet, Mikael Ström-
berg, berättar att man hittat flera fina lekbottnar
och har ett bra underlag för att jobba vidare.

Jansson ny vd
för flygplats
KRAMFORS/SOLLEFTEÅ
Tomas Jansson, nuva-
rande vd för det kommu-
nala bolaget Mediateknik
blir ny vd för Kramfors/
Sollefteå flygplats AB.
Nuvarande vd  Mats
Hasselryd går i pension. 

– De möjligheter som
öppnas  med kombinatio-
nen av tåg och flyg är en
framgångsfaktor för hela
regionen. Det ger ökade
kommunikationsmöjlig-
heter såväl söderut som
norrut. För Örnskölds-
viksområdet blir vår
flygplats ett nytt alterna-
tiv genom den snabba
förbindelsen till flygplat-
sen med Botniabanan,
säger Tomas Jansson. 

Den löpande verksam-
heten ska även i fortsätt-
ningen drivas av flyg-
platschefen Anders
Eriksson.

Färre fall av
VRE-smitta
LÄNET

Sollefteå sjukhus har inte
haft något nytt fall av VRE
sedan mitten av april. Det
uppger landstinget på sin
hemsida. I april upptäck-
tes 13 fall av VRE (vanco-
mycinresistenta entero-
kocker) i länet och rutin-
erna skärptes för att
stoppa de multiresistenta
bakterierna på och
mellan sjukhusen i Väst-
ernorrland. Enterokock-
er är bakterier som finns i
människans tarm. Bak-
terierna är nyttiga när de
är i tarmen, men hamnar
de någon annanstans kan
de ge upphov till infektio-
ner.De tre nya fallen som
har diagnostiserats efter
april är alla på länssjuk-
huset i Sundsvall. Källa: TÅ


